
  Sprawozdanie 
z działalności Zarządu 

Krajowej Rady Komendantów Straży Miejskich i Gminnych Rzeczypospolitej Polskiej 
za rok 2021 

 

 W 2021 Zarząd działał w składzie: 

Artur Hołubiczko – prefekt 

Bartłomiej Zieliński – wiceprefekt 

Andrzej Cierzyński – wiceprefekt 

Mirosław Bartulewicz – skarbnik 

Janusz Grzymała – sekretarz 

  W 2021 roku Zarząd realizował całość działalności wynikającej ze Statutu. Na bieżąco prowadzone były 

sprawy członkowskie, szkoleniowe, finansowe, administracyjne i inne. 

 Miniony rok to drugi rok trwania pandemii Covid-19. Ograniczenia wynikające z tej sytuacji wpływały 

negatywnie również na działalność naszego Stowarzyszenia i naszej Formacji. 

 Zarząd przez cały rok prowadził systematycznie funkcjonowanie strony internetowej www.komendanci.pl 

dzięki czemu członkowie Stowarzyszenia i częściowo inne osoby mogły brać udział w działalności 

Stowarzyszenia i Zarządu, mieć dostęp do zamieszczonych materiałów. Część materiałów Zarząd rozsyłał do 

poszczególnych Straży pocztą lub drogą mailową. 

 Zarząd opracowywał i redagował opinie, stanowiska, pisma. Korespondował z władzami i organami 

państwowymi, innymi podmiotami, komendantami straży gminnych. Inicjował i opiniował projekty zmian 

legislacyjnych, podejmował działania promujące naszą formację, organizował szkolenia i konferencje. 

 W skład Stowarzyszenia wchodziło 

 01.01.2021 -  290  członków zwyczajnych 

                      8   członków wspierających 

        0   członków honorowych 

 31.12.2021 - 307   członków zwyczajnych 

                                 8 członków wspierających 

        0 członków honorowych 

 Aktualnie 6  osób oczekuje na przyjęcie w poczet członków Stowarzyszenia. 

 Sprawozdanie finansowe za rok 2021 będzie stanowić odrębny dokument. 

 Strona internetowa www.komendanci.pl liczyła na dzień 31.12.2021 r. 159 zarejestrowanych użytkowników. 

 Mijający rok był czasem, w którym największa ilość Straży obchodziła swoje XXX-lecie. W związku z tym 

Zarząd przyznał 56 Krzyży za Zasługi – odznaczeń naszego Stowarzyszenia oraz 10 dyplomów uznania. 

 Największą częścią pracy Zarządu było prowadzenie korespondencji, konsultacje, pomoc fachowa i 

legislacyjna udzielana komendantom. 

http://www.komendanci.pl/
http://www.komendanci.pl/


 Pełna dokumentacja działalności Zarządu znajduje się w siedzibie naszego Stowarzyszenia (Częstochowa, ul. 

Krakowska 80 bl. 3). 

 Poniżej, w ujęciu chronologicznym, przedstawiamy istotniejsze informacje. 

04.01. - skierowałem pismo do Ministerstwa Zdrowia dot. procedury szczepień strażników gminnych na 

COVID-19 

08.01. - skierowałem pismo do Prezesa Urzędu  Ochrony Danych Osobowych dot. interpretacji korzystania 

przez Straże z CEPiK 

28.01. - rozkolportowałem pismo Kancelarii Prezesa Rady Ministrów dot. dostępu do CEPiK 

29.01. - Kolega Piotr Czyżewski, Łódzki Prefekt Wojewódzki wystąpił do Wojewody Łódzkiego z wnioskiem o 

ustanowienie przez Ministra SWiA Odznaki Honorowej za Zasługi dla Straży Gminnej 

03.02. - skierowałem pismo do Prezesa Rady Ministrów w sprawie przeniesienia nr 986 do katalogu numerów 

interwencyjnych (nasza opinia negatywna) 

 12.02. - odbyło się robocze spotkanie komendantów w Praszce 

04.03. - wziąłem udział w spotkaniu Komendantów zorganizowanym przez Kolegę Waldemara 

Matuszewskiego, Komendanta Straży Miejskiej Poznania z okazji XXX rocznicy powołania Straży Miejskiej – 

Policji Municypalnej Poznania. Bardzo ciekawe, pouczające i wzruszające spotkanie odbyło się on-line. 

01.04. - skierowałem pismo do Ministra SWiA oraz Prezesa UODO o interpretację uprawnień Straży gminnych 

do dostępu do CEPiK 

18-21.04. – ze względu na obostrzenia pandemiczne byłem zmuszony odwołać ogólnopolski doroczny zjazd 

Komendantów planowany w Bukowinie Tatrzańskiej na 18-21.04.2021 r. Przygotowanie zjazdu wymagało ok. 

2 miesięcy pracy organizacyjnej. 

28.04. – skierowałem pismo do Ministra SWiA z prośbą o wdrożenie systemu eMandat. 

29.04 – skierowałem pisma do Prezesa Rady Ministrów, Ministra SWiA i Zarządu  ZMP dot. zwiększenia 

uprawnień strażników. 

30.04-skierowałem pisma do Ministerstwa SWiA oraz do Ministra Klimatu i Środowiska z prośbą o 

interpretację ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

20.05- skierowałem pisma do MSWiA i do MKiŚ  w sprawie interpretacji zasad gospodarowania odpadami. 

11.06 odbyło się w Warszawie spotkanie robocze komendantów. 

14.06 skierowałem pismo do Ministerstwa Klimatu i Środowiska w sprawie interpretacji ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. 

20-23.06 zorganizowałem doroczny ogólnopolski zjazd szkoleniowy komendantów w Bukowinie Tatrzańskiej. 

Prace przygotowawcze i organizacyjne trwały dwa miesiące. 

28-29.06 wziąłem udział w uroczystościach XXX lecia Straży Miejskiej w Brodnicy. Odznaczyłem Komendanta 

Mariana Chwiałkowskiego Krzyżem za Zasługi a strażników dyplomami uznania. 

06.07 skierowałem pismo do Ministerstwa Klimatu i Środowiska z wnioskiem o interpretację ustawy o 



elektro- mobilności w zakresie pojazdów elektrycznych. 

03-04.08 wziąłem udział w naradzie w SM Kraków w związku z przygotowaniami do Międzynarodowej 

Konferencji Straży Miejskich i Gminnych. 

17.08 wziąłem udział w spotkaniu z okazji XXX-lecia Straży Miejskiej Poznania. 

Przekazałem grupie weteranów –strażników Krzyże za Zasługi.  

26-27.08 wziąłem udział w uroczystościach XXX lecia Straży Miejskiej w Krynicy Zdroju oraz Konferencji 

naukowej zorganizowanej z tej okazji. Z wielką przyjemnością i podziwem wysłuchałem wykładu Kolegi Piotra 

Szyszki. 

31.08 odbyła się uroczystość XXX-lecia Straży Miejskiej w Gliwicach 

03.09 odbyły się uroczystości XXX lecia Straży Miejskich Polkowic i Częstochowy. 

08.09 wziąłem udział w uroczystościach XXX-lecia Straży Miejskiej Tczewa, które ciekawie zorganizował 

Kolega Komendant Andrzej Jachimowski. 

W uroczystościach wzięła udział grupa komendantów z Koleżanką Krystyną Kwidzińską-Kulas ze Starogardu 

Gdańskiego, Pomorskim Prefektem Wojewódzkim. 

10.09 odbyły się uroczystości XXX lecia Straży Miejskiej Wałbrzycha. 

14-17.09 wziąłem udział w uroczystościach XXX lecia Straży Miejskiej Włodawy połączonych ze szkoleniem 

dla licznej grupy Komendantów. W trakcie spotkania przeżyliśmy bardzo podniosłą i wzruszającą chwilę –

pożegnania Kolegi Sławomira Borkowskiego, Gospodarza, który odchodził na emeryturę. 

22-24.09 miałem zaszczyt i przyjemność wziąć udział w Konferencji Naukowej zorganizowanej we Wrocławiu 

z okazji XXX-lecia tamtejszej Straży Miejskiej. 

Kolega Piotr Kościelny ,świeżo awansowany Komendant-Gospodarz wydał z tej akcji pamiątkowe odznaczenia 

(miałem zaszczyt je otrzymać) oraz naukową publikację książkową poświęconą historii Straży Miejskiej 

Wrocławia. 

29.09-01.10 zorganizowałem X-ty jubileuszowy zjazd szkoleniowy dla komendantów i przedstawicieli straży 

gminnych dot. zagadnień public –relations  w Bukowinie Tatrzańskiej. 

21.10 odbyły się uroczystości XXX-lecia Straży Miejskiej Szczecina. 

22.10 odbyły się uroczystości z okazji XXX-lecia Straży Miejskiej Zgierza. 

27-29.10 miałem przyjemność uczestniczyć w corocznym ogólnosłowackim zjeździe szkoleniowym 

Komendantów policji miejskich Słowacji w Strebskim Plesie. 

04-05.11 miałem przyjemność i zaszczyt uczestniczyć i współprowadzić Międzynarodową Konferencję 

naukową zorganizowaną przez Straż Miejską Krakowa i Uniwersytet Jagielloński z okazji XXX-lecia Straży 

Miejskiej Krakowa. Kolega Jerzy Mądrzyk Gospodarz, zgromadził liczne grono gości zagranicznych, 

Komendantów straży gminnych, miejskich, naukowców. Została też z tej akcji wydana publikacja książkowa 

traktująca o historii Straży Miejskiej Krakowa. 

17-19.11 wziąłem udział w zjeździe szkoleniowo-sprawozdawczo-wyborczym Dolnośląskiej Prefektury 



naszego Stowarzyszenia w Zamku Czocha. 

Otrzymałem w prezencie obszerny kalendarz na 2022 roku wydany przez tą właśnie Prefekturę Wojewódzką, 

m.in. z moimi fotografiami wewnątrz. Kolega Piotr Kościelny po 11 latach sprawowania funkcji Prefekta 

Wojewódzkiego przekazał ją Koledze Wojciechowi Sołtysowi, swojemu Zastępcy w SM Wrocław. 

02-03.12 wziąłem udział w uroczystościach XXX-lecia Straży Miejskiej w Tarnobrzegu. Wręczyłem Koledze 

Komendantowi Robertowi Kędziorze i strażnikowi pracującemu od początku Krzyże za Zasługi. 

15.12 skierowałem odpowiedź do MSWiA zawierającą naszą negatywną opinię w sprawie usunięcia 

formularzy z druków mandatowych. 

15-17.12 zorganizowałem w Złotym Potoku pod Częstochową zjazd szkoleniowy dla komendantów. 

23.12 dokonaliśmy zgłoszenia naszego Stowarzyszenia do Centralnego Rejestru Beneficjentów Rzeczywistych. 

Pozostałe informacje o działalności Zarządu, Członków Stowarzyszenia, współpracy i działalności 

Stowarzyszenia znajdują się na stronie internetowej www.komendanci.pl. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prefekt 
Krajowej Rady Komendantów 
Straży Miejskich i Gminnych 

Rzeczypospolitej Polskiej 
 

     mgr Artur Hołubiczko 
 

 

 


